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Folketinget har i skrivelse af 26. marts 2010 (spørgsmål S 1708) anmodet om min 
besvarelse af følgende af Bente Dahl (RV) stillede spørgsmål:

Spørgsmål S 1708:

”Vil ministeren oplyse, hvor i gældende lovgivning  ministeren forhindres i at gøre 
GMO-frømaterialet tilgængeligt, og hvordan forestiller ministeren sig så, at der 
fremkommer forskning, når uafhængige forskere nægtes adgang til certificeret GMO-
frømateriale?”

Svar:

Som det fremgår af mit svar på spørgsmål S 1570 har jeg i henhold til den gældende 
lovgivning ikke mulighed for at stille krav om, at frøfirmaer udleverer frø til brug for 
uafhængig forskning. 

Virksomhederne er beskyttet af reglerne om intellektuelle ejendomsrettigheder, hvilket 
også fremgår af den citerede præambel.

Jeg er ikke bekendt med, at danske forskere er blevet nægtet adgang til certificerede 
GMO-frø. 

Certificering af frø er en forudsætning for, at de må sælges. Så hvis et frøfirma vælger 
at markedsføre GMO-frø efter at de er certificeret, burde der ikke være noget til hinder 
for, at forskerne kan købe dem på det fri marked.

Henrik Høegh
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